
15. 1. 2020 - Pohod na SLAVNIK (1028 m) ï 

seniorji 

 
Peljali smo se smer Cerknica, Postojna, Kozina, Preġnica (480 m). Iz vasi Preġnice, kraġke 

vasice, stisnjene pod poboļja Slavniġkega pogorja, smo se na Slavnik odpravili po trasi Slovenske 

planinske poti, ki nas je vodila po lepi poloģni poti, najprej ļez borov gozd in travnike do Malega 

Slavnika in naprej do razgledne ploġļe na vrhu Slavnika. Z vrha smo se po markirani poti spustili 

v Podgorje (518 m), kjer se je naġa pot konļala. 

Vida  



31. 1. 2020 ï 19. tradicionalno sreļanje 

kolesarjev in planincev, Ġenļur 

 
31. 1. 2020 se je odvijalo ģe 19. tradicionalno sreļanje kolesarjev in planincev na katerem je 

sodelovalo 192 udeleģencev iz Slovenije in bliģnje okolice. 

Pravila tekmovanja so enostavna: v enem letu zbrati ļim veļ toļk. Toļkujejo se obiski planinskih 

koļ, vrhov razne kontrolne toļke, planinske obhodnice in podobno., 

Toļkovanje gre na naslednji naļin: 

do 1000m 1 toļka 

od 1000m - 2000m 3 toļke 

od 2000m 5 toļk 

V letu 2019 je najveļ toļk zbral Tomislav Majnariĺ ï Gile iz Delnic sicer pa ļlan PD Koļevje in 

sicer 3.186 toļk!! Druga je bila Martina Uļakar z 2.672 toļkami in tretji Dejvi Molek z 1.762 

toļkami. 

Gile je v preteklem letu obiskal 486 vrhov, od tega 2 vrha nad 3.000m (Tofana di Mezzo 3244m 

in GroÇvenediger 3666m) te 17 vrhov nad 2000m. Poleg tega pa je obiskal tudi 31 obhodnic. 

Gile ļestitam tudi v imenu PD Koļevje. 

Milan  



8. 2. 2020 - Preġernov dan pred Koļo pri 

Jelenovem studencu 

 
Mladi planinci PD Koļevje so pod vodstvom mentorice Majde pripravili lep program za Preġernov 

dan pred Koļo pri Jelenovem studencu.  



19. 2. 2020 - Pohod po Kraġkem robu (seniorski 

pohod) 

 
Z avtobusom smo se odpeljali iz Koļevja do Unca in po avtocesti do izvoza Kastelec. Tu smo 

pobrali lokalnega vodiļa Borisa in nadaljevali pot do gradu Socerb. Tu so udeleģenci ģigosali 

dnevnike, pridruģil pa se nam je jamarski vodnik, ki nas je popeljal proti Sveti jami pri Socerbu. 

Sledil je ogled celotne jame z oltarnim delom in v nadaljevanju t.i. vinska klet. 

Pot smo nadaljevali z avtobusom, ki nas je odpeljal do vasi Ļrni kal. Tu smo si najprej ogledali 

eno najstarejġih kmeļkih hiġ na Slovenskem èBenkovo hiġoç, nato nadaljevali pot mimo cerkve 

s privezanim zvonikom (zvonik je nagnjen za veļ kot 1 meter v smeri Trsta). V nadaljevanju smo 

se povzpeli do pod kraġki rob s Ļrnokalsko jamo in se nato mimo plezaliġļ povzpeli na  vrh. Po 

slabih 15 min. hoje smo dosegli grad Ļrni kal kjer je bi krajġi postanek za ogled in okrepļila. 

Nadaljevali smo po stezi nad samim robom sten. Od tu so bili lepi razgledi na Trst in Koper, 

ļrnokalski viadukt, na koprsko ģeleznico, ter primorske vasi. 

Sledil je spust proti Podpeļi mimo obrambnega stolpa in utrjene naravne jame (zgrajen je bil v 

11. stoletju) do vasi kjer smo si lahko ogledali starodavno kraġko arhitekturo. Od tu smo se z 

avtobusom odpeljali do vasice Predloka na popoldansko malico v primorskem stilu. 

Milan Mlakar  



28. 2. 2020 - OBĻNI ZBOR PLANINSKEGA 

DRUĠTVA KOĻEVJE 

 
Volilni obļni zbor Planinskega druġtva je potekal v petek, 28.2.2020 v Piceriji Briġki v Koļevju. Po 

uvodnih besedah predsednika Milana Mlakarja smo si ogledali krajġi film Bojana Cigliļa o 

druġtvenem potepanju po Slovaġkih Tatrah. Nato je sledil formalni del z izvolitvijo delovnega 

predsedstva. V svojih poroļilih so se predsednik druġtva in naļelniki odsekov ozrli na delo v letu 

2019, ter na kratko predstavili naļrte za leto 2020. Vodilna nit je bila, da je druġtvo v letu 2019 

delalo dobro in v tem duhu bo nadaljevalo tudi v letu 2020. Razprave po poroļilih ni bilo, so pa 

prisotni svoje odobravanje potrdili z aplavzom po vsakem poroļilu. 

Sledila je razreġnica dosedanjim organom upravljanja v druġtvu in priļetek volitev. S potrditvijo 

prisotnih je vlogo volilne komisije prevzelo delovno predsedstvo na ļelu z Mojco Aupiļ. 

Predstavila je volilno listo in sledilo je glasovanje z dvigom rok. Soglasno so bili izvoljeni naslednji 

kandidati. 

Za predsednika je bil ponovno izvoljen Milan Mlakar. 

V Upravni odbor druġtva so bili izvoljeni Mojca Aupiļ, Judita Praznik, Stane Vidoviļ, Bojan Cigliļ, 

Toni Ģuk, Terezija Levstik, Janez Javorġek, Marjan Ule, Ģeljko Bistroviļ, Marko Fabijan, Bojan 

Briġki, Tina Kotnik in Peter Poje. 

V nadzorni odbor so bili izvoljeni Franc Janeģ, Ġtefka Ule in Anļa Kuģnik. 

V ļastnem razsodiġļu pa so Franc Walter Ġturm, Vida Ofak in Marjan Kurtalj. 

Po kratkem nagovoru novo izvoljenega predsednika, ki se je zahvalil prisotnim za ponovno 

zaupanje je sledil podpis dogovora z obļino Koļevje o vzdrģevanju zastave RS na Mestnem vrhu. 

Podpisnika sta bila ģupan obļine Koļevje dr. Vladimir Prebiliļ in predsednik druġtva. V kratki 



obrazloģitvi sta omenila pomen tega drģavnega simbola in s tem pravilnega ravnanja in 

spoġtovanja zastave. 

Naslednja toļka je bila podelitev priznaj zasluģnim ļlanom druġtva. Najviġji priznanji Zlati ļastni 

znak PZS sta dobila dolgoletni predsednik druġtva ter zadnja leta predsednik Nadzornega odbora 

Franc Janeģ ter dolgoletna aktivna ļlanica in nekdanja oskrbnica Koļe pri Jelenovem studencu 

Ana Kuģnik. Srebrni ļastni znak PZS so prejeli Melita Berlan mentorica v Mladinskem odseku, ter 

dolgoletna aktivna ļlanica Majda Lavriļ. Pisno priznanje PZS pa so prejeli Hinko Butkoviļ, Kobola 

Matija in Marija Zupanļiļ. Podelili smo tudi nekaj druġtvenih priznanj, ki so jih prejeli Bojan Briġki, 

Miha Kalabota, Tina Kotnik, Renata Pirnar in Ivan Turk. 

Vsako leto poteka tudi tekmovanje za Najpohodnika do koļe pri Jelenovem studencu. Letoġnji 

zmagovalci, ki so dobili poleg pisnih priznanj tudi brezplaļno udeleģbo na pohodih druġtva, so bili 

Barbara Tekavec, Renata Pirnar in Romana Jurkoviļ pri ģenskah in pri moġkih Branko Ģiģek, 

Danijel Gorġe in Vlado Hajdinjak. 

Pred koncem so dobili besedo gostje ter predstavniki nekaterih druġtev. Ģupan dr. Vladimir 

Prebiliļ je najprej ļestital vsem izvoljenim in izpostavil dobro delo druġtva ter plodno sodelovanje 

med obļino in druġtvom. Tudi predstavniki druġtev, med njimi iz pobratenega PD Kriģe, so 

pohvalili delo druġtva ter zaģeleli plodnega sodelovanja ġe v naprej. 

Sledilo je druģenje ob ģivi glasbi izvajalca Mihe Veseliļa. 

Milan Mlakar  



29. 2. 2020 - Usposabljanje gorskih straģarjev v 

Koļevju 

 
Trinajst je sreļna ġtevilka za Odbor za varstvo gorske narave MDO PD Dolenjske in Bele krajine, 

saj se je trinajstega izobraģevanja za GORSKE STRAĢARJE, 29. 2. 2020 v Koļevju, udeleģilo 

kar 34 planincev. Do sedaj najveļ. Nekaj tudi zelo mladih, kar je ġe posebej pohvalno. Priġli so iz 

10 planinskih druġtev naġega MDO ï ja, ena pa iz PD LPP Ljubljana. 

Na ģeljo PD Koļevje, iz katerega se je izobraģevanja udeleģilo kar 14 planincev, je bilo 

izobraģevanje pri njih v prelepih prostorih Zavoda za gozdove Slovenije ï Obmoļna enota 

Koļevje. Tudi prehrana je bila zelo okusna v bliģnji Restavraciji Marof, gorske straģarke iz 

Koļevja, na ļelu s prizadevno Tino Kotnik pa so poskrbele za ļaje, kavo in piġkotke med odmori. 

Vse je presenetil naļelnik KVGN PZS Marjan Denġa, ki nas je priġel pozdravit, nato pa ostal do 

konca izobraģevanja. Tudi predsednik MDO Dolenjske in Bele krajine Rudolf Skobe nam je 

zaģelel uspeġno delo. 

Ponovno so nam predavali izvrstni predavatelji, sami strokovnjaki. Predavanja so bila zanimiva, 

strokovna, predvsem pa snov podana na naļin, da nam je ļas hitro minil, domov pa smo odġli z 

mislimi, kako lahko tudi mi prispevamo k varovanju in ohranjanju narave. 

Vsi pa ģe komaj ļakamo drugi del teļaja, ki bo 9. maja v Krajinskem parku Drava pri Srediġļu ob 

Dravi. Takrat pa se nam boste lahko pridruģili tudi ostali GS in VGN ter ljubitelji narave. 

Zapisala: vodja usposabljanja Rozi Skobe 

Foto: Rudolf Skobe  



Delo Planinskega druġtva Koļevje v ļasu 

ukrepov glede ġirjenja virusa COVID 19 

 
V druġtvu vseskozi spoġtujemo ukrepe povezane s prepreļitvijo ġirjenja virusa COVID 19. Kljub 

temu so se le izvajali nekateri ukrepi, ki bodo pripomogli k hitrejġi vrnitvi v normalen tok po konļani 

krizi. 

V koļi so potekala nekatera vzdrģevalna dela in dela na zakljuļitvi investicije. Tako smo temeljito 

oļistili stropne in stenske obloge v gostinski sobi in kuhinji, oba prostora sta tudi prebeljena. 

Prebelili smo tudi hodnik in drugo gostinsko sobo. V glavni gostinski sobi so bila tla obruġena in 

na novo premazana s premazom na osnovi naravnih olj. Prezraļeni in oļiġļeni so spalni prostori, 

sanitarije so oļiġļene in razkuģene. V kuhinji je temeljito oļiġļeno pohiġtvo ter vsa oprema in 

inventar. Tako je koļa v celoti pripravljena za obiskovalce, seveda ko bo to moģno. 

Urejena je tudi okolica koļe, zasejana je trava na povrġinah, ki so bile prizadete z izkopi, oļiġļen 

je studenec. Pokoġen je tudi spodnji del travnika. 

Zakljuļujemo investicijo v vodooskrbo koļe. Zabetonirani so jaġki na obeh cisternah, peskolovcu, 

ter filtru za deģevnico. Nameġļeni so kovinski pokrovi, ki so pod kljuļem. S tem je prepreļen 

nepooblaġļen dostop do vodnih virov in onesnaģenje iz zunanjih virov. Pred priļetkom zbiranja 

deģevnice je bila streha temeljito oprana z visoko tlaļnim ļistilnikom. Ļaka nas ġe zamenjava 

ģleba, namestitev ģe dobavljenih filtrov za deģevnico na ģlebu ter finalno ļiġļenje in razkuģitev 

cistern. S tem bo investicija zakljuļena in sistem predan v uporabo. 

Tudi markacisti delajo po svojih zmoģnostih in naġih skoraj 180 km dolgi planinskih poteh. Veliko 

poti je ģe pregledanih in oļiġļenih, popravljene in dopolnjene so markacije. Na novo sta izdelana 

dva informacijska kozolļka, pet jih je popravljenih in prebarvanih. 

Vse ostale aktivnosti druġtva so zamrznjene. Ko se bo stanje povrnilo v normalne tire bo priļeli z 

organiziranjem in vodenjem pohodov in izletov, do takrat pa smo veļ ali manj odvisni sami od 

sebe. 

Lepo se imejte, obiġļite nas pred koļo in ostanite zdravi. 

Milan Mlakar  



13. 6. 2020 - Prva markacijska delovna akcija 

MDO Dolenjske in Bele krajine 

 

Prva markacijska delovna akcija MDO Dolenjske in Bele krajine je potekala na Koļevskem. 

Namen akcije je bil obnoviti pristopne poti na Fridrihġtajn in Livoldskem vrhu. 

13.6.2020 se nas je zbralo 39 markacistov, pomoļnikov, turno kolesarjev in predsednik PZS Joģe 

Rovan. 

Na Fridrihġtajnu smo uredili novo laģjo pot do vrat gradu. Popravili smo tudi ģe obstojeļo pot z 

gradu proti Poģganem hribu. Pokosili smo travo od vhoda do stopnic v gradu in pa tudi na gradu. 

Markirali smo novo pot in popravili vse stare markacije okoli gradu. 

Druga skupina je popravljala poti na Livoldski vrh in obnavljala markacije. Napravili smo nekaj 

novih stopnic, popravili in zamenjali nekaj erozijskih zapor. Oļistili smo pot in odmaknili podrto 

drevje. 

Za stopnice in nadelavanje poti smo uporabili kostanjeve drogove, ki smo jih pripeljali ģe prej in 

so jih morali markacisti znositi do deloviġļa. 

Skupina s predsednikom Rovanom in turno kolesarji Briġkitom in Majerletom ter tremi markacisti 

pa so markirali turno kolesarsko pot. 

Po konļanem delu smo se zbrali pred koļo pri Jelenovem studencu in ob kosilu in kozarļku 

analizirali naġe delo. Vsi smo bili zadovoljni, predsednik Rovan nas je pohvalil ker tako dobro 

sodelujemo. Seveda smo najbolj zadovoljni markacisti PD Koļevje, ki imamo urejene poti. 

Naļelnik za poti in markacije PD Koļevje 

Stane Vidoviļ  



27. 6. 2020 - 25. tradicionalni pohod na 

èPETRUVOç 

 
Pohod za Petruvo bo, kljub omejitvam, smo se dogovorili. Drģali se bomo navodil, bili korektni 

drug do drugega in bomo ġli. Ne ļisto do Osilnice, ampak samo do Bezgovice, kjer je bila pretekla 

leta postaja pred Osilnico. 

Pa smo ġli. V soboto zjutraj se nas je zbrala, skupaj s pohodniki in prijatelji PD Kriģe na avtobusni 

postaji kar lepa skupina. Zagrizli smo se po Kalanovi poti in priġli do Koļe pri Jelenovem studencu 

poġteno premoļeni. Tu so nas priļakali ġe ostali udeleģenci in nabralo se nas je okrog 40. Lepa 

ġtevilka. Nikamor se nam ni mudilo in tako smo si ogledali vhod v Ledeno jamo, obiskali in 

obļudovali Tiho dolino s Puglovim studencem ter nekateri tudi Nagelbihel. V Koļah v Lovskem 

domu Pr Slavcu nekoliko daljġi poļitek, hvala za prijazno postreģbo in ģe nas je pot vodila po 

ģgoļem soncu do Koļevske Reke, mimo jezu v strmino na èReġki pildç. Kratek postanek pri 

ostankih kapelice in nato spust v Ravne, kjer nas je z okrepļilom ļakala naġa Radojka. Dobra 

volja nas je spremljala celo pot. Ne vem, kdo vse je bil zasluģen, da si opazil na obrazih 

pohodnikov veselje in zadovoljstvo. Mogoļe lepo vreme, sonce, moģnosti ponovnega druģenja, 

lagodnost samega pohoda. Ne vemémed nami ni bilo mrkega obraza. Asfaltna cesta, ki po 

navadi ob soncu ubija, je ob prijetnem pogovoru hitro minila. Na Ġajbniku smo bili zopet gostje in 

ģe nas je Tone popeljal na razglediġļe, nato pa ġe na Strmo reber, poļivaliġļe, ki je bilo pred 

kratkim opremljeno z slovensko zastavo. Ne vem, ļe je kdo opazil, ampak nebo je bilo modro, 

modro. Ġe spust v Bezgovico, zasluģen poļitek s pogostitvijo, hvala obļini Osilnica in avtobus 

nas je prehitro priġel iskat. Oditi pa moraġ takrat, ko je najlepġe, mar ne? 

Ġtefka  



28. 7. 2020 - Pohod na TOSC 

 
Po veļ razpisih, ki pa so zaradi slabega vremena kar po vrsti odpadali, nam je konļno uspeli 

izvesti turo na Tosc. Zdelo se mi je pomembno, da turo izpeljemo najkasneje v juliju, ko je skoraj 

cela pot posuta s cvetjem. 

Zaradi kratkega ļasa za prijave, je na pot krenila le manjġa skupina pohodnikov. Pot je potekala 

iz planine Konjġica ļez Studorski preval in po brezpotju na vrh. Vreme je bilo lepo sonļno, visoke 

temperature nam je blaģila rahla sapica. Vzpon je potekal relativno poļasi, saj so nam ļas krajġali 

ļudoviti razgledi in pa cvetje, ki je bilo obilo posuto po travnikih od planine Konjġica pa vse do 

vrha. Na vrhu pa ï enkraten pogled na Triglav Triglavski dom, Planiko, okoliġke hribe in doline 

pod nami. Nepozabno! Zleknemo se po mehki èdebeliç travi in uģivamo. Nekoliko smo morali 

samo paziti na èmarkacije, ki so jih zapustile ovce. 

Kar prehitro je priġel ļas za spust v dolino do kombija, saj so nas nekatere ļakale druġtvene 

obveznosti. V dolini pa nepopisna vroļina in on pivi so se nam misli vrnile na vrh, kjer so bile 

temperature neprimerno niģje, pa ġe rahla sapa nas je hladila. 

Veļ kot besede nam o pohodu povedo Marijine fotografije. 

Milan  



1. 8. 2020 - Naravovarstvena ekskurzija, uļna 

pot èPo sledeh vodomcaç 

 

Sobota, 1. 8. 2020 - Odbor za varstvo gorske narave pri MDO PD Dolenjske in Bele krajine je 

organiziral naravovarstveno ekskurzijo na uļno pot - Po sledeh vodomca 

 

Namen poti, ki vodi veļinoma po gozdu, je izobraģevanje in osveġļanje planincev vseh starosti v 

smeri ohranjanja in pomena biotske pestrosti ter odnosu ļloveka do narave. Gozdovi so pljuļa 

naġega planeta in raznovrstnost ģivih bitij v njem zagotavlja celovito delovanje ekosistema.  



6. 8. 2020 - Filmski veļer o risu na jasi pri Koļi 

pri Jelenovem studencu 

 

Ris je bil v preteklosti stalni prebivalec naġih gozdov; 6000 let pr. n. ġt. je ris ģivel po vsej Evropi. 

Zmanjġevanje ģivljenjskega prostora, pomanjkanja plena in pretiran lov s strani ļloveka so 

botrovali njegovemu izumrtju pri nas. Leta 1908 je bil zabeleģen zadnji ris v Sloveniji. 

Leta 1973 so lovci in gozdarji v Slovenijo pripeljali in naselili 6 risov iz Slovaġke. Njihov dom so 

postali koļevski gozdovi. Od tu se je populacija risa ponovno , zelo uspeġno, razġirila v sosednje 

drģave (Hrvaġko, Bosno in Hercegovino ter celo v Italijo in Avstrijo), ostali pa so izolirani od drugih 

populacij risa v Evropi. Opisana naselitev risa velja za najuspeġnejġo ponovno naselitev risa v 

Evropi. 

Po nekaj desetletjih se je izkazalo, da je zaradi parjenja v sorodstvu (vzrok za genetsko izredno 

osiromaġeno populacijo) ġtevilo risov zaļelo upadati. Danes, z namenom veļanja genetskega 

materiala, v okviru mednarodnega projekta LIFE Lynx, v slovenske gozdove oz. ġirġe obmoļje 

Dinaridov doseljujemo osebke te vrste iz Romunije in Slovaġke. 

Vpliv ļloveka na risa je bil vedno zelo moļan in odloļa o obstoju te vrste. Cilj vrste izobraģevalnih 

aktivnosti, komunikacij z razliļnimi skupinami javnosti itd. je sprememba odnosa do risa, do zveri 

nasploh, do gozda oz. narave nasploh. 

Filmskega veļera o risu, ki smo ga ļlani Odseka za varstvo gorske narave PD Koļevje pripravili 

skupaj z ekipo projekta LIFE Lynx je vsekakor eden takih dogodkov. Okoli 100 planincev, 

kolesarjev in drugih obiskovalcev je v ļetrtek, 6.8.2020,"pod zvezdami", bolj natanļno pod 

mogoļnimi drevesi bukev, na jasi pri Koļi pri Jelenovem studencu prisluhnilo zgodbam 

strokovnjakov, lovcev in gozdarjev o tej skrivnostni in karizmatiļni vrsti. 

Doģiveli smo krasen veļer!  



8. in 9. 8. 2020 - dvodnevna tura na Razor, Planjo 

ter Stenar 

 
Sprva je kazalo dobro. Zelo dobro. Domala vse vremenske napovedi so kazale na zelo lep vikend. 

Precej ļlanov planinskega druġtva Koļevje in poleg teh ġe nekaj ostalih morebitnih udeleģencev, 

se je zanimalo za razpisano turo in s Tonetom sva priļakovala najmanj 20 glavo skupino. V tem 

duhu sem veļkrat poklical na Pogaļnikov dom na Kriġkih podih in prosil Ano naj vendarle poskuġa 

najti ġe kak dodaten prostor v prepolni koļi. Slab teden pred odhodom ji je celo uspelo in imeli 

smo na voljo 20 leģiġļ, h katerim bi se dalo dodati ġe nekaj modrocev. Zelo dobro. Ko je Toni v 

torek zbral prijave pa smo razoļarani strmeli v seznamļek prijavljenih. Devet. Skupaj z vsemi 

vodniki. 

Teģava je nastala v prevozu, saj je plakat obljubljal organiziranega, pogovora z avtobusnim 

prevoznikom za 9 ljudi pa si nisem niti predstavljal. Po par klicih in nekaj izmenjanih sporoļilih je 

postajalo jasneje, da v hribe gremo, za prevoz pa bosta poskrbela dva dobrovoljca. 

Po sprotnem pobiranju ob cestah stojeļih, s preteģkimi nahrbtniki oveġenih zaspancev v 

zgodnjem jutru, smo se zbrali na bencinskem servisu in nadaljevali pot do izhodiġļa naġe ture v 

Vratih. Po prihodu na parkiriġļe smo spoznali grenko resnico, da varuhi reda na parkiriġļu, po 

zgledu bohinjskih kolegov, pobirajo parkirnino za vsak posamezen dan parkiranja. Zaradi do tega 

dne nevidene zasedenosti parkirnih kapacitet v prelepi dolini smo ġe malo povijugali po 

makadamski podlagi in konļno obstali luļaj pred Ġlajmerjevim domom. 

 


